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ME UNARODNI SAJAM TEGRA

Op enito o sajmu 

Na Zagreba kom je velesajmu od 
22. do 26. travnja održan 32. me u-
narodni sajam graditeljstva, oprema-
nja i klimatizacije TEGRA (tehnolo-
gije graditeljstva). Sajam je okupio 
610 izlaga a iz tridesetak zemalja. 

Otvaraju i sajam državna tajnica za 
poduzetništvo Ministarstva gospodar-
stva, rada i poduzetništva Tajana Ke-
si  Šapi  istaknula je nužnost pripre-
manja obrtnika i poduzetnika za iza-
zove koji ih o ekuju ulaskom Hrvat-
ske u Europsku uniju. U tom smislu 
nužno je ja anje njihove konkurent-
nosti usvajanjem i primjenom novih 
tehnologija, ali i unapre ivanjem 
strukovnog obrazovanja. Hrvatska je 
usmjerena na poticanje inovativnog 
i konkurentnog gospodarstva, izvoz 
je imperativ a obrtnici i tvrtke treba-
ju o tome razmišljati od svog osnutk-
ka. Podsjetila je kako obrtništvo i 
malo te srednje poduzetništvo ine 
više od 95 posto gospodarstva Repu-
blike Hrvatske, pa stoga i vlasti ula-
žu znatne napore da pomognu. U 
prošloj je godini dodijeljeno više od 
13 tisu a potpora malom i srednjem 
poduzetništvu i obrtništvu, a u ovoj 
godini, kazala je, osigurano je 300 
milijuna kuna za poticanje obrta, 
malog i srednjeg poduzetništva. 

Predsjednik Hrvatske obrtni ke ko-
more Mato Topi  izrazio je želju da 
hrvatski obrtnici budu snažan partner 
hrvatskoj Vladi te da zajedno prona-
aze rješenja mnogobrojnih teško a
koje pritiš u prosje noga hrvatskog 
obrtnika. 

U hrvatskom je obrtništvu zaposleno 
oko 250 tisu a djelatnika, što je res-
pektabilan broj i snaga u gospodars-
tvu, kazao je Topi  te dodao kako su-
djelovanja na sajmovima obrtnicima 

omogu uju da predstave ono najbo-
lje i najkonkurentnije ime raspolažu. 

Dan graditelja 

Gra evinska industrija u Hrvatskoj 
ostvaruje dobre rezultate, potaknuta 
odjecima snažnih javnih infrastruk-
turnih investicija i dobrim rezultati-
ma u visokogradnji, no ta pozitivna 
kretanja ne mogu vje no potrajati pa 
doma i gra evinari moraju dio svo-
jih aktivnosti usmjeriti u izvoz. 

Re eno je to na tradicionalnom sku-
pu Dan graditelja koji je održan u 
sklopu Me unarodnog sajma gradi-
teljstva TEGRA na Zagreba kom ve-
lesajmu. 

Skup su organizirali Hrvatska gospo-
darska komora i Zagreba ki velesa-
jam, pod pokroviteljstvom Ministar-
stva zaštite okoliša, prostornog ure-

enja i graditeljstva. 

Posvuda u Hrvatskoj se gradi, gra e-
vinari su dobro organizirani, a kao i 
druge privredne grane o ekuju bla-

godati od ulaska Hrvatske u Europ-
sku uniju, rekao je direktor Sektora 
graditeljstva u Hrvatskoj gospodar-
skoj komori Rudolf Rom. 

No unato  pozitivnim kretanjima, 
rekao je Rom, gra evinarstvo obilje-
žavaju i neki zabrinjavaju i trendo-
vi. Rije  je prije svega o vrlo skrom-
nom udjelu izvoznih poslova u ukup-
noj realizaciji sektora i u fizi kim i u 
financijskim pokazateljima te o ne-
dostatku radne snage. 

Tako je, prema njegovim podacima, 
ukupna vrijednost izvoza gra evins-
kih tvrtki u 2006. godini iznosila 
128 milijuna ameri kih dolara. Pre-
ma prvim podacima, vrijednost iz-
voza u 2007. je udvostru ena, no 
Rom je rekao da je i to nedovoljno s 
obzirom na o ekivani smiraj investi-
cijskog zamaha u infrastrukturi, pr-
venstveno u prometnicama. 

Nove nade za graditelje predstoje e
su velike investicije u željeznicu i 
gradnja Kanala Dunav - Sava. 

Sajmovi

Državni tajnik Davor Mrduljaš obra a se skupu



Sajmovi
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Nedostatak radne snage, ulo se na 
skupu, prisutan je od jednostavnih 
gra evinskih zanimanja do visoko-
stru nih specijalisti kih kadrova. 
Zbog toga su gra evinari uputili 
poziv za odobravanjem pove anja 
kvote za zapošljavanje stranih rad-

nika. O tome koliki su razmjeri tog 
problema govori podatak da gra e-
vinari nedostatnim smatraju lanjsko 
pove anje kvote za uvoz radne sna-
ge, sa 300 na 3630 radnika.  

Na skupu je državni tajnik Davor 
Mrduljaš uz ostalo podsjetio na stu-
panje na snagu novog Zakona o pros-
tornom ure enju i gradnji kojim su 
nadležnosti za izdavanje dozvola za 
gradnju, osim za najsloženije objek-
te, preba ene na jedinice lokalne sa-
mouprave. Najavio je donošenje Za-
kona o gra evinskim proizvodima 
koji bi trebao biti izglasan polovi-
com lipnja te Zakona o obavljanju 
djelatnosti projektiranja, stru nog i 
projektnog nadzora.  

Zadovoljstvo je izrazio injenicom 
da je velika ve ina jedinica lokalne 
samouprave donijela prostorne pla-

nove, što je osnova za svaki zahvat 
u prostoru. 

Što se ti e Pravilnika o uvjetima i 
mjerilima za davanje suglasnosti za 
po etak obavljanja djelatnosti grad-
nje (licenciranje), ocijenio je da li-
cenciranje ide dobro te da je šteta 

što se više tvrtki nije za njega prip-
remilo tijekom prijelaznog razdoblja. 

Savjetovanje o upravljanju 
kvalitetom u strukovnom 
obrazovanju

Na savjetovanju Hrvatske obrtni ke 
komore "Osiguranje kvalitete obra-
zovanja u školama i obrtni kim ra-
dionicama", održanom 25. travnja u 
sklopu 50. me unarodnog sajma obrt-
ništva, okupio se velik broj obrtnika, 
u itelja iz strukovnih škola te savjet-
nika za strukovno obrazovanje. 

Na skupu su, osim predsjednika 
HOK-a Mate Topi a, bili nazo ni i 
državna tajnica Tajana Kesi  Šapi ,
Stipo Baruk i , predsjednik Odbora 
za strukovno obrazovanje HOK-a i 
Mirela Hock iz Ministarstva gospo-
darstva. 

Prvi predava , Volker Ihde iz GTZ-
a (Deutsche Gesellschaft für Techni-
sche Zusammernarbeit) predstavio 
je razloge uvo enja upravljanja kva-
litetom u školama s europskog staja-
lišta (mobilnost radne snage), s na-
cionalnog stajališta (najpovoljnije 
korištenje resursima) te sa stajališta 
poduze a (u enike se poti e na raz-
mišljanje o kvaliteti). 

Istaknuo je da se postavljanjem jas-
nih ciljeva, prenošenjem odgovor-
nosti kvalitete obrazovanja na škole 
i sudjelovanjem svih partnera u sus-
tavu može olakšati proces uvo enja 
sustava kvalitete u škole. Sam raz-
voj škole, dakle, ovisi o razvoju nas-
tave, kadrova i organizacija.  

Vlado Luburi , stru njak za strukovno 
obrazovanje, govorio je o hrvatskim 
iskustvima osiguranja kvalitete u 
obrazovanju te trenuta noj politici i 
u etverogodišnjim i u strukovnim 
školama. Osim toga, govorio je i o 
potrebama osiguranja kvalitete na 
razini pružatelja usluga (institucije). 

Mr. sc. Olga Lui, šefica Odjela za 
obrazovanje HOK-a govorila je o 
strukovnom obrazovanju i naporima 
Hrvatske obrtni ke komore da se ide 
ukorak s europskim kvalifikacijskim 
okvirima. Prema Kopenhaškoj dek-
laraciji (a ve  od 2002. pokrenuta je 
ve a suradnja na podru ju strukov-
nog obrazovanja) razvili su se europ-
ski kvalifikacijski standardi i sustav 
prijenosa bodova u strukovnom ob-
razovanju. Prema tome, zaklju ila je 
mr. Lui, kvaliteta strukovnog obrazo-
vanja u širem smislu zna i prilagod-
bu obrazovanja zahtjevima gospo-
darstva i društva. U strukovnom ob-
razovanju važno je da u koncept raz-
voja kvalitete budu uklju eni svi oni 
koji dijele odgovornost za kvalitetu. 
Na taj e se na in mo i sveobuhvat-
no prezentirati budu i razvoj strukov-
nog obrazovanja temeljen na izlaz-
nim kompetencijama. 

T. Vran i

Detalj sa sajma 


